

13 Catherine Day

Affliction

"Affliction" is a collection of images I have taken the last few years while a patient in various medical settings. Any of us who have had a need to be hospitalized or cared for by the medical world know how disorienting that can be. While feeling physically unwell, we rely on the help of strangers. The quality of light is either dim, or migraine inducing bright, the sounds hard and jarring. Everything about the environment is foreign and uninviting. Strange machines and equipment surround and interact with us. An overwhelming feeling of vulnerability pervades.

As an artist, I am always looking for ways to see the world around me from within me. The connections I make to others through this process are due to our commonality. Narratives developed from my images are individual and personal, yet they are experiences shared by many.

« Affliction » est une collection d'images que j'ai prises ces dernières années, lors de mon séjour dans différents établissements hospitaliers. Tous ceux qui ont du être hospitalisés ou soignés dans un environnement médical savent à quel point cela peut être désorientant. Tout en se sentant mal physiquement, nous comptons tout de même sur l'aide d'étrangers. La lumière est soit faible ou forte au point de nous donner la migraine, les sons durs et discordants. L'environnement en entier est étrange et peu attirant. D'étranges machines nous encerclent et interagissent avec nous. Un immense sentiment de vulnérabilité nous imprègne.

En tant qu'artiste, je cherche toujours des façons de voir le monde extérieur au travers de moi-même. Les connexions que j'établis avec les autres à travers ce processus sont dues à notre ressemblance. Les récits développés à partir de mes images sont individuels et personnels, et pourtant ce sont aussi des expériences partagées par beaucoup.













